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رئیس پژوهشگاه رویان اعلام کرد
 فعالیت ۷۰ مرکز تخصصی 

درمان ناباروری 

رئیس پژوهشگاه رویان از فعالیت ۷۰ مرکز 
تخصصی درمان ناباروری در کشور خبر داد. به 
گزارش فارس، حمید گورابی، رئیس پژوهشگاه 
رویان در حاش��یه نخستین سمینار مشترک 
ایران و ایتالیا که درباره درمان پیشرفته ناباروری 
برگزار ش��د، اظهار داشت: در دهه 6۰ هنگامی 
که زوج های جوان ایرانی برای داش��تن فرزند 
به خارج از کشور می رفتند کمتر کسی گمان 
می  کرد روزی کشور ما در زمینه درمان ناباروری 
خودکفا باش��د. وی با بیان اینکه امروز بیش از 
۷۰ مرک��ز کوچک و ب��زرگ تخصصی درمان 
ناباروری در کش��ور فعال اس��ت، افزود:  مرکز 
درمان ناباروری رویش »هلال« دستاورد نگرش 

مشترک هلال احمر و پژوهشگاه رویان است.

 تجلی اقتصاد مقاومتی 
در نمایشگاه آستان قدس

مشاور رهبر انقلاب نمایشگاه مهر درخشان را 
جلوه اقتصاد مقاومتی از جنس اقدام و عمل دانست. 
به گزارش»وطن امروز« غلامعلی حدادعادل، مشاور 
رهبر انقلاب در مراس��م اختتامیه نمایش��گاه مهر 
درخش��ان که در محل نمایشگاه ها و همایش های 
آس��تان قدس رضوی برگزار شد، اظهار داشت: در 
مجموعه امکانات کشور، آستان قدس رضوی باید به 
معنای تمام کلمه در خدمت انقلاب باشد. به گفته 
حداد عادل، نمایشگاه مهر درخشان از این جهت 
مهم بود که از جنس اقدام و عمل ش��کل گرفت و 
از حضور زوار در آخر تابستان به صورت بهینه بهره 
ب��رد و در فضایی که پیش از این ش��اید ۲۰ نفر 
 هم بازدیدکننده نداش��ت، کاری انجام شد که 
۵۰۰ هزار نفر از نمایش��گاه بازدید کردند. وی 
خاطرنش��ان کرد: آستان قدس رضوی مدرسه 
بزرگ ملی اس��ت. جمعیت بی ش��ماری همه 
س��اله برای آموزش به این آستان می آیند. در 
واقع آموزش زوار روش خاص خودش را دارد و 
کاری که در نمایشگاه مهر درخشان انجام شد 

یک آموزش است. 

عملکرد ضعیف برای مسائل رفاهی دانشجویان
وزارت علوم بر سر دوراهی!

علی بیانی*: همزمان با شروع سال تحصیلی جدید 
دانش��گاه ها و مراکز آموزش عالی سراس��ر کشور، 
شاهد اعتراضات دانش��جویی بودیم که با تجمع 
و تحص��ن و صدور بیانیه های گوناگون همراه بود. 
بیش��تر این اعتراضات به بحث سنوات تحصیلی 
ارتباط داشت که طبق آیین نامه جدید وزارت علوم، 
دانشجویان در صورت به اتمام نرساندن واحد های 
درس��ی خود در 8 ترم برای دوره کارشناسی و 4 
ترم برای کارشناسی ارشد ملزم به پرداخت شهریه 
می شوند. یکی از مواردی که در سال های گذشته 
بیشتر مورد توجه و انتقاد قرار گرفته افزایش قیمت 
خدمات دانشگاه هاس��ت که بدون ضابطه و حتی 
ب��دون پیروی از نرخ تورم اعلامی از س��وی مرکز 
آم��ار در حال وقوع اس��ت.  مواردی مانند افزایش 
نرخ غذا، واگذاری خوابگاه های دانشجویی به بخش 
خصوصی، کاهش خدمات علمی به دانشجویان و 
آیین نامه جدید سنوات، تنها بخشی از مشکلات 
دانشجویان است. اما ریشه این مشکلات چیست 
و چرا طی 3 سال گذشته موج اعتراض ها افزایش 
پیدا کرده است؟ برای پاسخ به این پرسش باید به 
راهبرد وزارت علوم در دولت یازدهم توجه ش��ود. 
مدیریت فرجی دانا بر این وزارتخانه بیش��تر رنگ 
و بوی سیاسی داش��ت تا دانشگاهی و مواردی از 
داخل وزارت علوم برنامه ریزی می ش��د تا فضای 
دانشگاه ها را متش��نج کند. مهم ترین مصداق آن 
موضوع بورس��یه ها بود که به دس��تگیری عامل 
افش��ای آن خت��م ش��د.  همه این موضوعات در 
کن��ار اعتق��اد وزارت علوم به خصوصی س��ازی 
بخش های گوناگون دانش��گاه باعث شد روز به 
روز بر مشکلات صنفی دانشجویان افزوده شود 
که امس��ال در آخرین س��ال دول��ت یازدهم به 
گسترده ترین ش��کل ممکن در دانشگاه ها بروز 
پیدا ک��رد. با توجه ب��ه این موارد و اس��تراتژی 
وزارت علوم بعید اس��ت با این روش مش��کلات 
صنفی حل شود، چرا که مشکلات به وجود آمده 
ناشی از سیاست های دولت درباره دانشگاه است 
و لازمه حل مش��کلات تغییر نگاه به دانشگاه و 
دانشجو اس��ت. یکی از راهکار هایی که می تواند 
در این زمینه در دس��تور کار وزارت علوم و البته 
معاونت علمی ریاست جمهوری قرار گیرد اتصال و 
ارتباط بین صنعت و دانشگاه و تقویت پارک های 
علم و فناوری اس��ت که از دل آن ش��رکت های 
دانش بنیان بی��رون می آید و می تواند این حلقه 
مفقوده را تکمیل کند. البته این موضوع نیازمند 

اعتماد مدیران دانشگاه به دانشجویان است.
*دبیر سابق دفتر تحکیم وحدت

همزمان با نخستین جمعه محرم در 41 کشور جهان

همایش شیرخوارگان حسینی 
برگزار شد

همزمان با نخس��تین جمعه از ماه محرم، 
همایش ش��یرخوارگان حس��ینی به صورت 
 همزم��ان در ش��هرهای گوناگ��ون ای��ران و 
 41 کش��ور جه��ان برگزار ش��د. ب��ه گزارش

همای��ش  گذش��ته  روز  ام��روز«  »وط��ن 
ش��یرخوارگان حس��ینی در ش��هر تهران با 
حضور آیت الله کاظ��م صدیقی، خطیب نماز 
جمعه تهران برگزار ش��د. آیت الله صدیقی در 
این همایش عنوان کرد: در اسلام مساله نذر 
جایگاه خاصی دارد. افرادی که به شهدا اعتقاد 
دارند، در مش��کلات زندگی ناامید نمی شوند 
و  در م��واردی ک��ه از خودش��ان و همچنین 
دیگران، کاری ساخته نیست، نذر می کنند تا 
کلید حل مشکل ش��ان را از خدا بگیرند. وی 
یادآور ش��د: حضرت علی اصغر )ع( بیدارگر و 
پرچمدار جبهه جنگ نرم است. این حضرت 
در جامع��ه ما نیاز به برهان ندارد، بلکه مردم 
ما سالانه از نذرهایی که برای ایشان می کنند، 
حاج��ت می گیرند. خطیب نماز جمعه تهران 
خطاب به مادران حاضر در مراسم گفت: اینکه 
شما فرزندان تان را نذر حضرت علی اصغر )ع( 
کرده اید، ثواب قرآن��ی دارد. امروز ایرانیان در 
این مح��ل گرد آمده اند تا ب��ا حضرت زینب 
)س( بیعت کنند که در مسیر دفاع از حجاب، 

عفاف و ارزش های اسلامی حرکت کنند.

  ستاد محیط زیست و توسعه پایدار شهرداری 
تهران در نمایشگاه عطر سیب با برگزاری غرفه 
کودک و محیط زیس��ت و غرفه س��ازمان های 
مردم نه��اد محیط زیس��تی نقش موث��ری در 
آم��وزش و فرهنگس��ازی مس��ائل و مباحث 

محیط زیستی ایفا کرد.
  عزیزالله نظری، شهردار منطقه ۲ با اشاره به 
اجرای طرح فوریتی شهر، شهروند و شهرداری 
در منطقه ۲ بیان داش��ت: با توجه به گذشت 
مدتی از اجرای طرح فوریتی ش��هر، شهروند و 
شهرداری در منطقه ۲ نظارت و پیگیری برای 
اجرای بهین��ه تا پایان طرح در منطقه ۲ ادامه 

خواهد داشت. 
  مهدی عباسی، شهردار منطقه 1۷ در دیدار 
با خانواده جانباز و آزاده دفاع مقدس »حس��ن 
محمدی کرکانی« عنوان کرد: مدیریت شهري 
وج��ود چنین خانواده های��ي را در منطقه یک 
ارزش مي داند و افتخار ما این است که به اهالی 

دارالشهدای تهران خدمت می کنیم.
  عبدالرضا نجاریان، قائم مقام شهرداری منطقه 
13 با اش��اره به راه اندازی و استقرار دفتر ستاد 
اجرایی سرش��ماری در این منطقه از برگزاری 
دوره های آموزش��ی ویژه ماموران سرش��ماری 

نفوس و مسکن خبر داد. 
  مهرداد لاهوتی، ریاس��ت فراکسیون مدیریت 
شهری مجلس شورای اسلامی، در جلسه مشترک 
س��ازمان نوس��ازی با هیأت رئیس��ه فراکسیون 
مدیریت شهری مجلس شورای اسلامی از عملکرد 
شهرداری تهران و سازمان نوسازی در رفع معضل 

بافت های فرسوده، تقدیر کرد.
  ابوالفضل پرپنجی، قائم مقام مدیر کل کمیته 
امداد استان تهران در مراسم اختتامیه جشنواره 
»جعبه کفش« اظهار داش��ت: این طرحِ هم دلانه 
یک��ی از بهتری��ن طرح ها برای کمک رس��انی به 
دانش آموزان نیازمند بود که در ماه مهر برگزار شد.

  مانی جعفریان، قائم مقام شهرداری منطقه 6 
از الصاق برچسب ویژه کد ملک برای خانه های 
قلب تهران در راستای طرح سرشماری عمومی 

نفوس و مسکن سال 139۵خبر داد.
  نخس��تین نمایشگاه س��بک زندگی سبز 
توسط خانه محیط زیس��ت دانشگاه صنعتی 
ش��ریف با هم��کاری انجم��ن دوس��تداران 
محیط زیست این دانش��گاه و حمایت ستاد 
محیط زیس��ت و توس��عه پای��دار در مح��ل 

دانشگاه شریف برگزار شد. 
  محسن رحیم نیا، دبیر اجرایی سی و سومین 
همایش سالانه انجمن علمی روانپزشکان ایران 
از برگزاری س��ی و س��ومین همایش س��الانه 
انجمن علمی روانپزشکان ایران خبر داد و اظهار 
داشت: این گردهمایی علمی از ۲۷ تا 3۰ مهر 
امسال در سالن شهید غرضی بیمارستان میلاد 

تهران برگزار می شود.
  محمد بنی حسن، سرپرست معاونت فرهنگی 
و اجتماعی ش��رکت بهره ب��رداری متروی تهران 
با اش��اره به برگزاری مس��ابقه عکاسی با موضوع 
آموزش های شهروندی در مترو، گفت: مسابقات 
عکاس��ی مترو هر ماه با یک موضوع مش��خص 
برگزار می ش��ود که رعایت حریم خط زرد مترو 
موضوع مس��ابقه مهر ماه است و علاقه مندان تا 
پایان ای��ن ماه می توانند عکس ه��ای خود را به 
شناسه تلگرام farhangimetro2@ ارسال کنند.

نبض جامعه

گ�روه اجتماعی: در ش��رایطی نیمه 
اول ماه نخست بازگشایی مدارس را 
پشت سرگذاش��تیم که حاشیه های 
آموزش وپرورش پررنگ تر از متن آن 
است؛ از بحث انتشار برخی کتاب های 
تازه گرفته تا سرانه مدارس، این روزها 
مورد نقد کارشناس��ان و نمایندگان 
مجلس قرار دارد.  در تازه ترین موضوع 
مط��رح ش��ده از س��وی نمایندگان 
مجلس، یکی از نمایندگان کمیسیون 
از ماجرای پرداخت  آموزش وپرورش 
نش��دن س��رانه تع��دادی از مدارس 
خبر داده و گفته اس��ت: »مدارس با 
مشکلات بس��یاری روبه رو هستند و 
بس��یاری از س��رانه مدارس پرداخت 
نشده اس��ت و آنها مشکل پرداخت 
قبوض آب، ب��رق و گاز دارند«. علاوه 
بر این، شواهد موجود نشان می دهد 
وضعیت برخی م��دارس به گونه ای 

است که برای انجام فعالیت های جاری خود هم با 
مشکل مواجهند و دست به دامان والدین و چشم 

انتظار کمک های مردمی هستند!
انتقاد از پرداخت نشدن سرانه مدارس ■

در همی��ن ب��اره عضو کمیس��یون آم��وزش و 
تحقیقات مجلس شورای اسلامی از حواشی وزارت 
آموزش وپ��رورش مانن��د موضوع صن��دق ذخیره 
فرهنگیان و پرداخت نش��دن سرانه مدارس انتقاد 
کرد. حجت الاسلام علیرضا سلیمی، عضو کمیسیون 
آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی درباره 
وضعیت مدارس در آغاز سال تحصیلی اظهار داشت: 
مدارس با مشکلات زیادی روبه  رو هستند و سرانه 
بس��یاری از مدارس پرداخت نش��ده است و آنها با 
مش��کل پرداخت مبالغ مربوط ب��ه آب، برق، و گاز 

روبه رو هس��تند و باید خزانه در این زمینه تأمین 
اعتب��ار کند. وی مش��کلات 
مدارس ش��بانه روزی، معلمان 
حق التدریس و مطالبات مربوط 
به س��ال گذش��ته فرهنگیان 
را از جمل��ه چالش  های دیگر 
برش��مرد  آموزش وپ��رورش 
و تأکی��د ک��رد: بای��د خزانه 
اعتب��ار لازم را تأمی��ن کند تا 
پرداخت ش��ود.  بدهی ها  این 
سلیمی به فارس عنوان کرد: 

گزارش هایی درباره دخل و تصرفات در کتاب های 
درس��ی داریم؛ مانند حذف درس ش��هید فهمیده 
یا گنجان��دن بعضی مطالب در کتب درس��ی که 

اعتراضاتی را به دنبال داش��ته است که امیدواریم 
دقت نظر بیشتری در این باره 

صورت گیرد. 
اخب�ار خوب�ی از صندوق  ■

نداریم
آموزش و  کمیسیون  عضو 
پ��رورش مجلس با اش��اره به 
وضعی��ت صن��دوق ذخی��ره 
فرهنگیان، اظهار داشت: اخبار 
خوبی از ای��ن صندوق نداریم 
و بعضی مسائل منشأ نگرانی 
شده اس��ت. به گفته وی، تحقیق و تفحص از این 
صندوق در کمیسیون آموزش مجلس مصوب شده 
است و باید موضوعات مربوط به آن به طور شفاف 

در اختی��ار افکار عمومی قرار گیرد تا 
اعتبار این مجموعه که س��هامدار آن 
یک میلیون فرهنگی است، خدشه دار 
نشود. حجت الاسلام سلیمی تصریح 
کرد: اعتقاد داریم در این بخش باید 
دقت نظر بیشتری شود و فارغ از هر 
موضوعی در یک فضای کارشناس��ی 
مس��ائل مربوط به آن واکاوی شود تا 
اگر تخلفی شده است به طور جدی 
و قاط��ع ب��ا آن برخورد ش��ود. عضو 
کمیس��یون آموزش مجلس با بیان 
اینک��ه حرف و حدیث ه��ای فراوانی 
از ای��ن صندوق ش��نیده می ش��ود، 
یادآور ش��د: در کمیس��یون آموزش 
مجل��س بحث تحقی��ق و تفحص از 
این صندوق مصوب ش��ده و باید در 
صحن علنی مجلس تصویب ش��ود 
اما هنوز هیأت رئیسه این موضوع را 
در دس��تور کار قرار نداده است و فکر 
می کنم بزودی در دستور کار قرار گیرد. وی درباره 
سرانجام طرح استیضاح وزیر آموزش وپرورش گفت: 
گزارش کمیسیون آموزش درباره این استیضاح به 
هیأت رئیس��ه ارسال شده اس��ت و به دلیل اینکه 
برخ��ی طراحان اس��تیضاح تقاضا کردن��د با وزیر 
آموزش وپرورش جلسه داشته و جمع بندی درباره 
مشکلات داش��ته باشند، این موضوع متوقف شده 
است اما هیأت رئیسه مجلس گزارش شفافی نداده 
اس��ت که آیا تعداد امضای طراحان استیضاح زیر 
حدنصاب بوده یا بالاتر است. حجت الاسلام سلیمی 
تصریح کرد:  اگر تعداد امضاهای طراحان استیضاح 
بالای حدنصاب اس��ت، باید گزارش اس��تیضاح در 
هفته گذشته اعلام وصول می شد اما به نظر می رسد 

خلاف قانون عمل شده است.

نارضایتی والدین، کارشناسان  و  نمایندگان مجلس از وضعیت نامناسب رسیدگی به برخی مدارس ادامه دارد

سرانه صفر مدارس!
    نمایندگان مجلس:  برخی مدارس مشکل پرداخت قبوض آب، برق و گاز دارند

خیمه

یادداشت میهمان

در ش�رایطی نیمه اول ماه نخس�ت 
پش�ت  را  م�دارس  بازگش�ایی 
حاش�یه های  ک�ه  سرگذاش�تیم 
آموزش وپرورش پررنگ تر از متن آن 
است؛ از بحث انتشار برخی کتاب های 
ت�ازه گرفته تا س�رانه م�دارس، این 
روزه�ا م�ورد نق�د کارشناس�ان و 

نمایندگان مجلس قرار دارد
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نشست مطبوعاتی رئیس جمهوردر مالزی برگزار شد

دفاع روحانی از روغن پالم
نماینده مردم زاهدان در مجلس انتقاد کرد

کارنامه ضعیف دستگاه دیپلماسی درباره هامون
رئیس جمهور  گروه اجتماع�ی: 
در نشست خبری با نخست وزیر 
مالزی عنوان کرد مالزی یکی از صادرکنندگان 
روغن پالم است و  نخست وزیر این کشور اشاره 
دارد مالزیایی ها از این روغن اس��تفاده می کنند 

و س��لامتی آنه��ا نیز خوب 
فارس،  به گ��زارش  اس��ت. 
حس��ن  حجت الاس��لام 
روحانی، رئیس جمهور عصر 
نشس��ت  در  گذش��ته  روز 
مشترک مطبوعاتی با محمد 

نجیب رزاق نخس��ت وزیر مالزی در کوالالامپور 
اظه��ار داش��ت: م��ا علاقه مندی��م در ش��رایط 
پسابرجام و پساتحریم که س��رمایه گذاری های 
فراوانی به س��مت ایران سرازیر شده، مالزی هم 
در بخش ه��ای گوناگون حضور داش��ته باش��د. 
وی ب��ه موض��وع روغن پالم که مال��زی یکی از 
صادرکنندگان آن اس��ت، اش��اره کرد و با بیان 
اینکه نخس��ت وزیر مالزی اشاره دارد مالزیایی ها 
از این روغن استفاده می کنند و سلامتی آنها نیز 
خوب اس��ت، گفت: برای تبیین ویژگی های این 

روغن از لحاظ س��لامتی، ما منتظر سفر هیأتی 
از طرف مالزی به ایران هستیم. رئیس جمهور در 
ادامه به تقویت همکاری های ۲ کشور در عرصه 
توریسم و گردشگری اش��اره کرد و افزود: ایران 
و مالزی دارای جذابیت های توریس��تی هستند 
و مردم ۲ کش��ور می توانند 
از ای��ن جاذبه  ها لذت ببرند، 
همچنین زمینه های فراوانی 
در  س��رمایه گذاری  ب��رای 
بخ��ش صنع��ت توریس��م 
ای��ران وج��ود دارد که ما از 
مشارکت سرمایه گذاران مالزیایی در این زمینه 
استقبال می کنیم. وی خاطرنشان کرد: ایران از 
سرمایه گذاری شرکت های مالزیایی در بخش های 
نفت، گاز و پتروشیمی حمایت می کند، ۲ کشور 
همچنین می توانند در زمینه صنایع غذایی حلال 
با هم مشارکت و همکاری کنند. روحانی با اشاره 
به پیش��رفت های ایران و مالزی در فناوری های 
پیش��رفته، تأکید ک��رد: ۲ کش��ور توافق کردند 
همکاری های خود را در بخش های دانشگاهی و 

فناوری توسعه بخشند. 

گروه اجتماع�ی: نماینده مردم 
زاه��دان در مجل��س از ضع��ف 
عملک��رد س��ازمان محیط زیس��ت و وزارت امور 
خارج��ه در پیگی��ری حقابه هام��ون انتقاد کرد. 
حسینعلی ش��هریاری، نماینده مردم زاهدان در 

مجلس با ش��عاری خواندن 
اقدامات ب��رای احیای تالاب 
هامون، بیان داشت: اظهارات 
ابتکار درباره جلسات متعدد 
افغانس��تان و  با مس��ؤولان 
همچنین ثبت تالاب هامون 

در یونسکو بیشتر اقدامات سیاسی و شعاری بوده 
و هیچ گرهی از مش��کلات هام��ون باز نکرده که 
خش��کی و وضعیت نامطلوب هامون هم گواهی 
بر این مدعاست. نماینده مردم زاهدان در مجلس 
شورای اسلامی با هشدار نسبت به خشکی تالاب 
هامون به خانه ملت عنوان کرد: متاسفانه وزارت 
امور خارجه نسبت به پیگیری این موضوع تعلل 
می کند. به نظر می رسد این موضوع و همچنین 
سلامت مردم استان سیستان نزد دولت از اهمیت 
زیادی برخوردار نیس��ت زی��را هیچ گونه توجهی 

به رفع مش��کلات اس��تان سیستان وبلوچستان 
و همچنین هامون نداش��ته و مردم این استان و 
مش��کلات آنها را به طور کلی فراموش کرده اند. 
شهریاری با بیان اینکه باید دولت نهایت اهتمام 
خود را در جهت احیای هامون و رفع مش��کلات 
سیستان وبلوچستان  استان 
داشته باشد، تصریح کرد: در 
حال حاضر هم که در آستانه 
ریاس��ت جمهوری  انتخابات 
ق��رار داریم چن��د صباحی 
منتخبان به اس��تان محروم 
سیستان وبلوچستان سفر کرده و مردم استان را 
با ش��عارهای رنگارنگ و گوناگون نسبت به رفع 
مشکلات شان امیدوار می کنند، در حالی که این 
افراد بیشتر به دنبال منافع خود هستند تا مصلحت 
و منافع مردم. نماین��ده مردم زاهدان در مجلس 
دهم با تاکید بر اینکه مدیران نباید مردم اس��تان 
سیستان وبلوچستان را به چشم شهروند درجه ۲ و 
3 ببینند، یادآور شد: متاسفانه تاکنون شاهد اقدام 
موثری از سوی دولت برای احیای تالاب هامون و 
پیگیری حقابه این تالاب بین المللی مهم نبوده ایم.

بهارستانچهره روز

وکیل کودکان شین آبادی:

دولت به تعهداتش درباره دیه دانش آموزان عمل کند
قائم مقام معاون وزیر بهداشت خبر داد

انجام غربالگری کشوری سکته و سرطان 
گروه اجتماع�ی: وکیل کودکان 
تحقق  خواس��تار  ش��ین آبادی 
وع��ده دولت درباره پرداخ��ت کامل دیه قربانیان 
حادثه آتش سوزی مدرسه شین آباد شد. حسین 
احمدی نی��از، وکیل کودکان ش��ین آبادی درباره 

آخری��ن وضعی��ت پرداخت 
دی��ه ۲ ک��ودک جان باخته 
ش��ین آبادی گفت:  شرکت 
بیمه دیه ای��ن کودکان را به 
دلیل دختر بودن به صورت 
نص��ف پرداخ��ت ک��رد که 

این اقدام با اعتراض والدین کودکان ش��ین آبادی 
نس��بت به نابرابری دیه زن و مرد روبه رو شد، ما 
نیز نسبت به این موضوع معترض شدیم. وی به 
ایلنا بیان داش��ت: در جلسه های متعددی که در 
ریاست جمهوری برگزار شد؟ مدیران دولت تدبیر و 

امید و شرکت های بیمه ایران و بیمه معلم نسبت 
به پرداخت تفاضل دیه زن و مرد متعهد ش��دند، 
به این معنی که قرار ش��د دیه این ۲ دختر کامل 
پرداخت شود اما متاسفانه تاکنون این مهم محقق 
نش��ده و به این وعده عمل نکرده اند. احمدی نیاز  
افزود:  با وجود تصریح قانون 
و در نظر گرفتن اصول ۲۰ و 
۲1 قانون اساسی هنوز بیمه 
۲ دختر متوفی شین آبادی به 
اولیای دم آنها پرداخت نشده 
است، بنابراین به عنوان وکیل 
اولی��ای دم این ۲ دخت��ر از مدیران بیمه و دولت 
درخواس��ت می کنم به تعه��د قانونی خود عمل 
کنن��د. وکیل کودکان ش��ین آبادی تصریح کرد: 
نابراب��ری و تبعیض در دی��ه زن و مرد منطبق با 

قانون و عدالت نیست و باید پرداخت شود.

گروه اجتماع�ی: قائم مقام معاون 
وزیر بهداشت از اجرای بسیج ملی 
خطرسنجی سکته و س��رطان از نیمه دوم آبان ماه 
در واحدهای بهداشتی و درمانی سراسر کشور خبر 
داد. به گزارش ایسنا، ناصر کلانتری، قائم مقام معاون 

وزیر بهداشت با اشاره به اجرای 
بسیج ملی خطرسنجی سکته 
و س��رطان، اظهار داشت: این 
برنام��ه از نیم��ه دوم آبان ماه 
و  بهداش��تی  واحده��ای  در 
درمانی کشور اجرا می شود و 

در حال حاضر مش��غول آموزش پزشکان، مراقبان 
س��لامت، تدوین برنامه مداخله ای و تجهیز مراکز 
هستیم. وی افزود: براس��اس اجرای این طرح افراد 
به 4 گروه تقس��یم می شوند و کارت های سبز، زرد، 
قرمز و نارنجی برای شان صادر می شود. به طوری که 

کارت سبز مربوط به افرادی بوده که زیر 1۰ درصد 
احتمال بروز بیماری قلبی، سکته و سرطان در آنها 
وج��ود دارد. قائم مقام معاون وزیر بهداش��ت عنوان 
کرد: به افرادی که دارای کارت سبز هستند توصیه 
می کنیم ادامه زندگی خود را به همین روش��ی که 
داشته اند طی کنند. کارت زرد 
مربوط به کسانی است که بین 
1۰ تا ۲۰ درصد احتمال خطر 
ابتلا به بیماری قلبی، سکته و 
س��رطان در آنها وجود دارد و 
وضعیت این افراد باید هر 3 ماه 
یک بار کنترل شود. به گفته کلانتری، کارت نارنجی 
نیز مربوط به کسانی می شود که احتمال خطر این 
بیماری ها در آنها بیشتر از ۲۰ درصد بوده و این افراد 
به پزشک ارجاع داده می شوند، همچنین پیگیری 

3ماهه برای آنها توصیه شده می شود.

سلامتنیمکت

کوتاه و گویا

گ�روه اجتماعی: مدی��رکل دفتر 
مش��ارکت های مردمی س��ازمان 
حفاظت محیط زیست نسبت به افزایش »سدهای 
بی آب« در کشور ابراز نگرانی کرد. محمد درویش، 
مدیرکل دفتر مشارکت های مردمی سازمان حفاظت 
محیط زیست، با اش��اره به وضعیت سدهای کشور 
بیان داش��ت: تعداد س��دهای بی آب افزایش یافته 
است.  درویش افزود: سد کریت در خراسان جنوبی، 
س��د شهید مدنی در آذربایجان شرقی و سیوند در 
فارس چنین وضعیتی دارند یعنی متاس��فانه آبی 
وجود ندارد که پشت آنها جمع شود. وی درباره سد 

داریان به ایلنا عنوان کرد: این سد از جمله سدهایی 
اس��ت که با هدف ذخیره آب ه��ای مرزی در غرب 
کشور در حال ساخت است و موقعیت و جانمایی آن 
به گونه ای اس��ت که باعث می شود دوسوم روستای 
هجیج ک��ه یکی از روس��تاهای مع��روف و قطب 
گردشگری است، زیر آب برود، علاوه بر آن کانی بل 
ک��ه مورد احترام مردم مح��ل و کل مردم اورامانت 
اس��ت نیز با ساخت این س��د به زیر آب می رود به 
همین خاطر بسیاری از فعالان محلی با ساخت این 

سد مخالف بودند. وی با اشاره به اینکه دوستداران 
محیط زیست نیز به صورت اصولی با هر نوع فعالیت 
سازه ای در مدیریت آب مخالف هستند، یادآور شد: 
پژوهش��ی که روی یکهزار س��د در نقاط گوناگون 
دنیا توسط بیش از ۲هزار پژوهشگر مستقل انجام 
ش��ده، نشان می دهد هیچکدام از این سد ها که در 
اقلیم های گوناگون ساخته شده اند، سودشان بیش 
از ضررشان نبوده، بنابراین ما نباید این تجربه را در 

کشورمان تکرار کنیم.

افزایش آمار سدهای بدون آب کشورمحیط زیست


